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P R O T O K Ó Ł Nr XVIII/2020 

z obrad XVIII sesji Rady Gminy Wisznice 

 

Obrady odbyły się w dniu 28 sierpnia 2020 roku w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka 

Kultury i Oświaty. Rozpoczęcie obrad godz. 1700 zakończenie obrad godz. 1800. 

 

Radni obecni na sesji: 

 

1. Bandzerewicz Wiesława 

2. Chustecki Grzegorz  

3. Daniłoś Helena  

4. Filipczak Kamil  

5. Hołub Mirosława 

6. Izdebski Krystian 

7. Jakubiuk Mariusz 

8. Kiryczuk Janusz     

9. Korszeń Teresa 

10. Kopiś Hubert  

11. Mazurek Dariusz     

12. Nuszczyk Ewa    

13. Semeniuk Andrzej   

14. Szajda Dariusz   

 

Radni nieobecni usprawiedliwieni:  

  

1. Bancarzewski Michał  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Sprawy organizacyjne: 

 stwierdzenie quorum, 

 przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji Rady Gminy. 

3. Sprawozdanie Wójta z wykonania bieżących zadań i uchwał Rady Gminy. 

4. Podjęcie projektów uchwały w sprawie: 

 przyjęcia „Strategii Rozwoju Elektromobilności dla Gminy Wisznice na lata 2020-

2035”, 

 wrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego, 

 wrażenia zgody na ustanowienie ograniczonego prawa rzeczowego, 

 wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości, 

 zmiany wieloletniej prognozy finansowej, 

 zmian w budżecie gminy na 2020 rok. 

5. Interpelacje i zapytania. 

6. Wolne wnioski. 

7. Zamknięcie obrad XVIII sesji Rady Gminy Wisznice. 

 

 

 

 



 2 

Punkt 1 

 

XVIII sesję Rady Gminy Wisznice otworzyła i obradom przewodniczyła Przewodnicząca 

Rady Gminy Ewa Nuszczyk. Powitała przybyłych na dzisiejsze obrady: Wójta Gminy 

Wisznice – Piotra Dragana, Skarbnika Gminy – Agnieszkę Sokołowską, Pana Radosława 

Dudzińskiego, pracowników Urzędu Gminy oraz wysoką radę. 

 

Punkt 2 

 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Gminy Ewa Nuszczyk stwierdziła, iż w 

obradach uczestniczy 14 radnych, 1 radny jest nieobecny i jest to obecność usprawiedliwiona. 

Przewodnicząca dodała, iż liczba uczestniczących w obradach radnych stanowi ustawowe 

quorom do podejmowania prawomocnych uchwał. Protokół z obrad XVII sesji Rady Gminy 

przyjęto jednogłośnie.  

 

 

Punkt 3 

 

Przewodnicząca obrad przeszła do kolejnego punktu i oddała głos Wójtowi Gminy, 

który przedstawił sprawozdanie z bieżących spraw Urzędu Gminy Wisznice.  

W ostatnim czasie rozpoczęła funkcjonowanie Młodzieżowa Rada Gminy Wisznice. Na 

pierwszym spotkaniu radnym zostały wręczone nominacje, a na drugim dokonano wyboru 

Prezydium oraz Komisji Rewizyjnej. Przewodniczącą Młodzieżowej Rady Gminy Wisznice 

została wybrana Milena Rożnowicz. Młodzi radni pytali dużo o inwestycje i wydarzenia, które 

są realizowane na terenie naszej gminy. My, ze swojej strony, poprosiliśmy ich o aktywność – 

o zaplanowanie imprezy, w której realizacji im pomożemy. Na następnej sesji Młodzieżowej 

Rady Gminy Wisznice młodzi radni  maja zaprezentować swoje pomysły.   

Serdecznie Państwa zapraszam w najbliższą niedzielę na uroczystość odsłonięcia 

tablicy upamiętniającej potyczkę pod Wisznicami. Rozdany został Państwu PRZEGLĄD 

KAWALERYJSKI z 1924 roku, w którym ta potyczka jest opisana. Trzy tygodnie temu 

odebraliśmy od Prezydenta RP tablicę pamiątkową dotyczącą tych wydarzeń, która zostanie 

powieszona w urzędzie. Natomiast na pomniku w parku, za zgodą konserwatora zabytków 

zawiśnie kopia tej tablicy. 

Inwestycje.  

Droga w Rowinach idzie planowo i bez problemów. Jutro będzie kładziona masa – 

pierwsza warstwa. Jest prośba wykonawcy, aby przez trzy kolejne dni nie jeździć po tej 

warstwie – wówczas będzie ona lepszej jakości. Ja byłem dwukrotnie na tej inwestycji, Pan 

Krzysztof Wierzchowski z Panem Krzysztofem Biełuszką byli dzisiaj i nie mieli żadnych uwag, 

inwestycja jest prowadzona bardzo profesjonalnie. 

Pewne uwagi mamy do drogi w Łyniewie, prace tam zostały wstrzymane. 

Przekazaliśmy swoje uwagi dla wykonawcy – ma on dokonać poprawek tego co oceniamy, że 

zostało niewłaściwie wykonane. 

Inwestycja wodno-kanalizacyjna rozpoczęła się od budowy przyłączy. Niektórzy 

mieszkańcy chcieli lub musieli się już wprowadzić i poprosili o ich wykonanie – wykonano 7 

przyłączy. W tej chwili firma robi przerwę, prace zostaną wznowione w listopadzie. 

ZOL w Curynie. W tej chwili inwestycja realizowana jest bez większych problemów, 

natomiast te roboty dodatkowe, które były to: po pierwsze dzisiaj poprawiamy Wieloletnią 

Prognozę Finansową i w niej przedstawiamy koszty związane z robotami dodatkowymi. 

Niestety te roboty dodatkowe spowodowały, że termin oddania budynku przesunie się – 

liczymy, że zostanie oddany maksymalnie do końca stycznia. Jesteśmy też po pierwszych 

rozmowach z NFZ i liczymy, że uda się mieć już kontrakt od drugiego kwartału. 
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Inwestycja w centrum Wisznic. W chwili obecnej jest tam zburzony budynek i niestety 

przez jakiś czas będzie musiał być w takim stanie ponieważ przetarg wygrała ta sama firma, 

która realizuje inwestycję w Curynie. Dla nas priorytetem jest Curyn i proszę aby w pierwszej 

kolejności to ta inwestycja została wykonana nawet kosztem kontynuowania prac przy 

budowie budynku w Wisznicach. Być może w grudniu zacznie powstawać ten budynek. 

Wykonawca twierdzi, że przed końcem tego roku powstanie stan surowy, planuje wejść do 

środka w okresie zimowym i wykonać prace wykończeniowe. Plany niestety może popsuć 

wczesna zima. 

Tak się stało, że ten sam wykonawca złożył najlepsze oferty na wykonanie budynku 

przy ul. Polnej oraz budynku na stadionie. Te inwestycje rozpoczną się na wiosnę przyszłego 

roku. 

Zarząd Dróg Powiatowych zrobił drogę przy szkole w Polubiczach. Jest też zrobiona 

zatoczka do zatrzymywania się samochodów. W planowanych zmianach są środki na 

wykonanie ogrodzenia oraz ułożenie kostki. Jesteśmy po rozmowach z Dyrektor ZDP. 

Dokumentacja jest opracowywana. Na kolejne spotkanie z ZDP poproszę radnych o wzięcie w 

nim udziału – będzie konsultowana ta dokumentacja i będzie można wnosić do niej uwagi. 

Kolejna sprawa to szacowanie strat w rolnictwie. Komisja już oszacowała straty. Jest 

napisanych 300 z 900 protokołów, ok 200 odebranych. W pierwszej kolejności opracowane 

zostały protokoły dla rolników spoza naszej gminy, ponieważ oni do protokołu w swojej 

gminie muszą dołączyć protokół z naszej gminy. Myślę, że pierwsze protokoły zostaną wysłane 

do wojewody z końcem przyszłego tygodnia. 

Odpady rolnicze. Ogłosiliśmy informację w sprawie zgłaszania się rolników, którzy 

mieliby do oddania takie odpady – zgłosiły się 4 osoby. My ze swojej strony raz jeszcze 

ogłosimy taki nabór i wskażemy nowy termin. Przekażemy ogłoszenia również do księży, być 

może ta informacja do wszystkich nie dotarła. 

Obiecałem Państwu jeszcze komisje odpadową i ta komisja myślę, że odbędzie się 

przed kolejną sesją. 

Pani Przewodnicząca Ewa Nuszczyk poprosiła radnych o wprowadzenie do porządku 

obrad jeszcze jednej uchwały – uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

– oraz ponowne przegłosowanie porządku obrad. Zmieniony porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie. 

Pani Przewodnicząca przekazała głos gościowi Panu Radosławowi Dudzińskiemu, 

który omówił „Strategię Rozwoju Elektromobilności dla Gminy Wisznice na lata 2020-

2035”. Zaznaczył, że taki dokument pozwoli nam w przyszłości uzyskać wyższą liczbę 

punktów przy aplikowaniu o środki, w konkursach ogłaszanych przez NFOŚiGW.  

Po omówieniu dokumentu Pani Przewodnicząca podziękowała za prezentację oraz 

zwróciła się do radnych o zadawanie pytań? 

Radna Helena Daniłoś zapytała jaki jest koszt takiego elektrycznego samochodu? 

W odpowiedzi Pan Radosław Dudziński poinformował, że takie auto kosztuje 

powyżej 100 000 zł., najtańsze poniżej tej kwoty. 

Głos zabrał wójt Piotr Dragan. Wskazał, że ten dokument jest bardzo ważny i pozwoli 

nam być już gotowymi na te konkursy, które będą ogłaszane. Takie punkty ładowania 

samochodów elektrycznych są już np. w Białej Podlaskiej. My w naszej strategii 

zaplanowaliśmy ich 17 – niemalże w każdej miejscowości. Koszt budowy takiej stacji to ok 

20 000 zł. Już teraz zaczniemy ustalać z PGE miejsca lokalizacji tych przyszłych stacji. 

Pani Przewodnicząca raz jeszcze podziękowała gościowi za prezentację.  

Obrady opuszcza Pan Radosław Dudziński. 
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Punkt 4 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Wisznice odczytała tytuł uchwały i przeszła do głosowania : 

 

 

 Uchwała Nr XVIII/123/2020 w sprawie przyjęcia „Strategii Rozwoju 

Elektromobilności dla Gminy Wisznice na lata 2020-2035” została podjęta 

jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

 

 Uchwała Nr XVIII/124/2020 w sprawie wrażenia zgody na ustanowienie 

ograniczonego prawa rzeczowego została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

protokołu. 

Uchwałę omówił wójt Piotr Dragan: te dwie uchwały dotyczące służebności gruntowej 

za odpłatnością oraz służebności przesyłu dotyczą budowanej farmy wiatrowej. Jest to 

służebność gruntowa - łopaty turbin wiatrowych sięgają naszych czterech działek, 

oraz służebność przesyłu – położenia kabla w naszych działkach.  

 

 Uchwała Nr XVIII/125/2020 w sprawie wrażenia zgody na ustanowienie 

ograniczonego prawa rzeczowego została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do 

protokołu. 

 

 Uchwała Nr XVIII/126/2020 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwałę omówił wójt Piotr Dragan: jest to działka na nowo powstającym osiedlu za 

stadionem, której właścicielem jest nasza spółka. I spółka  ma przekazać nam tę 

działkę. Uważam, że musimy ją przejąć ponieważ spółka sprzedając te działki 

musiałaby je sprzedać z prawem własności do tych działek. Natomiast gdy ją 

przejmiemy to my będziemy właścicielem. 

 Uchwała Nr XVIII/127/2020 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

została podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

Uchwałę omówił wójt Piotr Dragan: Chodzi o  ujęcie wstępnej kwoty dotyczącej tych 

dodatkowych prac, o których już rozmawialiśmy i wpisanie jej do wieloletniej prognozy 

finansowej. 

 Uchwała Nr XVIII/128/2020 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2020 rok została 

podjęta jednogłośnie i stanowi załącznik do protokołu. 

           Uchwałę omówił wójt Piotr Dragan: 

Zwiększenie dochodów finansowych to :  

1. Rezerwa części oświatowej subwencji ogólnej na dofinansowanie wyposażenia 

w pomoce dydaktyczne niezbędne do realizacji podstawy programowej z przedmiotów 

przyrodniczych w publicznych szkołach podstawowych– 75 000,00 zł, 

2. Dotacje na spis rolny - 31 555,00 zł, 

3. Opłaty z innych gmin za pobyt dzieci w oddziałach przedszkolnych przy SP 

Wisznice -  18 673,24 zł., 

4. Dotacja na realizację zadań z Karty Dużej Rodziny  – 90,00 zł, 

5. Dotacja na opłacenie składek na ubezpieczenie zdrowotne zasiłkobiorców z 

GOPS – 2 960,00 zł, 



 5 

6. Dotacja – zwrot części wydatków w ramach funduszu sołeckiego w 2019 r. – 

79 795,71 zł , 

7. Dotacja na dofinansowanie świadczeń pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów – stypendia – 30 000,00 zł.  

Zmniejsza się wydatki budżetowe o 30 000,00  zł, jest to obsługa długu – prowizje i 

odsetki od kredytów (spadek stóp procentowych) – 30 000,00 zł.  

Zwiększa się wydatki budżetowe : 

1. Utrzymanie dróg gminnych  – 28 000,00 zł – na chwilę obecną 

wydatkowaliśmy prawie wszystkie wydatki bieżące na utrzymanie dróg. Reagowaliśmy na 

każdą uwagę Państwa, a niektóre wydatki były naprawdę znaczne – było to związane 

przede wszystkim z tymi ulewami, które przeszły. Zrobiliśmy niemalże wszystko o co 

również sołtysi prosili,  

2. Realizacja Powszechnego Spisu Rolnego w 2020 r., wydatki rzeczowe, 

wynagrodzenia Gminnego Biura Spisowego i nagrody spisowe– 31 555,00 zł, 

3. Promocja Gminy, na wykonanie profesjonalnych zdjęć promujących gminę 

Wisznice,– 2 000,00 zł. Zdobyliśmy środki. W tej chwili wiemy już, że przeszedł nasz 

projekt na wydanie w przyszłym roku materiałów promocyjnych. Chcemy do tych 

materiałów zrobić profesjonalne zdjęcia i zlecić to już teraz. Zależy nam  aby ktoś robił te 

zdjęcia już teraz – żeby zdjęcia były robione o różnych porach roku. 

4. Wykonanie formularzy projektowych dla Doliny Zielawy – 2 000,00 zł. Był 

nabór z tzw. tarczy pomocowej UE i złożyliśmy fiszkę, jednak nie byliśmy w stanie sami jej  

przygotować. Złożyliśmy bardzo ambitny projekt, jednak nie jestem w stanie powiedzieć 

czy ma on szansę na realizację czy nie. 

5. Promocja Gminy, na Uroczyste odsłonięcie tablicy pamiątkowej Miejsca 

Pamięci Bitwy Warszawskiej 1920 roku, – 4 000,00 zł, 

6. Wykonanie tablicy pamiątkowej Miejsca Pamięci Bitwy Warszawskiej 1920 

roku, przygotowanie miejsca pamięci narodowej - 3 800,00 zł.,  

7. Zakup pomocy dydaktycznych niezbędnych do realizacji podstawy 

programowej z przedmiotów przyrodniczych w Szkole Podstawowej w Wisznicach– 

75 000,00 zł, 

8. Dotacja dla Stowarzyszenia Integracja (wyrównanie dotacji za 2019 rok) – 

18 673,24 zł., 

9. Realizacja zadań wynikających z ustawy o Karcie Dużej Rodziny– 90,00 zł, 

10. Realizacja zadań zleconych w GOPS – opłacanie składek na ubezpieczenie 

zdrowotne za zasiłkobiorców– 2 960,00 zł, 

11. Naprawa kanalizacji w Curynie – 6 705,71 zł – przeznaczaliśmy już na ten cel 

środki jednak ta kanalizacja jest przy naszej inwestycji i jest wykonywana na głębokości 

trzech metrów i to musi być wykonane ze specjalnymi zabezpieczeniami – dlatego jest to 

taki koszt.,  

12. Dotacja dla Niepublicznego Integracyjnego Przedszkola Sasanka – 44 790,00 

zł – wzrosła tam liczba dzieci niepełnosprawnych, za które musimy zapłacić,  

13. Wypłata stypendiów socjalnych – 35 000,00 zł  

14. Ogrodzenie szkoły w Polubiczach – 13 500,00.   

 

 

 

 

 

Punkt 5 

Interpelacji i zapytań brak.  
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Punkt 6 

 

Głos zabrał radny Kamil Filipczak: czy dzieci od 1 września idą normalnie do szkoły? 

W odpowiedzi wójt poinformował, że tak. Zapewnił zebranych, że jest zwolennikiem powrotu 

dzieci do szkół i,  że to właśnie w nich dzieci powinny  się uczyć. Zaznaczył także, że liczy się z 

tym, że pewnie i u nas w końcu będzie jakiś przypadek zachorowania, ale to już wtedy 

będziemy zastanawiali się jak to rozwiązać. Na chwilę obecną dzieci wracają do szkoły. 

 

Głos zabrała radna Wiesława Bandzerewicz; mieszkańcy zwracają uwagę, że bardzo długo 

jest już ta dziura przy wjeździe na ulicę Zieloną. 

W odpowiedzi wójt poinformował, że ta dziura wynikła z bardzo dużej awarii wodociągu 

dlatego trzeba było ją wyciąć - nie było możliwości dostania się do rury. Załatać ją ma firma, 

która będzie robiła drogę w Łyniewie. Firma nie zaczęła jeszcze Łyniewa, dlatego też ta 

dziura jeszcze jest i proszę Państwa jeszcze o chwilę cierpliwości. 

 

Głos zabrała radna Teresa Korszeń: Czy będą podwyżki za odbiór odpadów? 

W odpowiedzi wójt poinformował, że na pewno w tym roku nie, ale zobaczcie Państwo, że 

ceny odpadów są u nas niższe niż w innych gminach. Niestety najprawdopodobniej ostatnią 

fakturę będziemy musieli pokryć z budżetu gminy. Trudno jest oszacować co będzie w roku 

przyszłym, mam nadzieję, że te kwoty które wynikają z cen, które mamy w tym roku będą 

wystarczające – chociaż nie jestem o tym przekonany do końca. Jeżeli ceny pójdą do góry to 

nie będzie innej możliwości niż podnieść opłatę. Mieszkańcy Janowa Lubelskiego płacą po  25 

zł, w gminie Wieliszew nie wystarcza górna stawka z ustawy – ponad 30 zł., płacą po 40 zł np. 

w Legionowie. Pomimo wielu uwag do pracy naszej spółki to gdyby nie nasza spółka to 

płacilibyśmy dużo więcej za odbiór odpadów 

 

Głos zabrała radna Helena Daniłoś: kto zajmuje się przydomowymi oczyszczalniami w naszej 

gminie, czy jest ktoś kto mógłby naprawić? 

W odpowiedzi wójt poinformował, że wszystkie zostały przekazane właścicielom, a naprawą 

zajmuje się Gminny Zakład Komunalny. 

 

Głos zabrał zastępca wójta Pan Krzysztof Biełuszka: zaapelował o przekazanie informacji, że 

do końca sierpnia przyjmowane są wnioski o zwrot podatku akcyzowego. Ponadto od 1 do 15 

września przyjmujemy wnioski o stypendia dla uczniów, którzy mają dochód 528 zł netto na 

jednego członka rodziny. Wnioski można pobrać na stronie internetowej urzędu lub w 

wejściu do budynku. Kolejny temat to powszechny spis rolny. Od 1 września obligatoryjne 

dla wszystkich rolników, jest to ten spis prowadzony co 10 lat. Od 1 września rusza samospis 

(możemy sami uzupełnić formularz w domu w wersji elektronicznej logując się na stronę) 

bądź w budynku urzędu gminy na sali konferencyjnej. Przygotowaliśmy stanowisko do tego 

celu z przeznaczeniem dla osób, które nie mają dostępu do internetu lub mają ten dostęp 

ograniczony. Jeżeli ten sposób będzie niewystarczający taki rolnik będzie miał możliwość 

skorzystania ze spisu telefonicznego – będzie dzwonił do niego teleankieter i taki spis 

przeprowadzi. Jeżeli ta forma również nie będzie skuteczna to do drzwi zapukają 

rachmistrzowie. Oczywiście rachmistrz będzie posiadał legitymację, upoważnienie. Takich 

rachmistrzów na terenie naszej gminy będzie trzech. Ostatni temat to śmieci. Harmonogramy 

na kolejne miesiące są już wydrukowane, można je pobrać w urzędzie lub ze strony 

internetowej urzędu. 

 

Głos zabrała skarbnik Agnieszka Sokołowska, która omówiła sprawozdanie z wykonania 

budżetu za I półrocze 2020r. Radni otrzymali wersję elektroniczną oraz papierową 
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sprawozdania. Po wystąpieniu Pani skarbnik poinformowała zebranych, że w razie pytań 

służy pomocą. 

 

Głos zabrał wójt Piotr Dragan: w nawiązaniu jeszcze do tematu odpadów. Jeżeli w Polsce nie 

zmieni się polityka rządowa i nie powstanie chociaż jedna spalarnia odpadów w każdym 

województwie to ceny odpadów będą szły w górę. Myślę, że już w ministerstwie zrozumiano, 

że jest to jedyne wyjście. Czasami jest jednak kłopot z lokalizacją takiej inwestycji, tak aby 

miejsce to było oddalone od domów. My od co najmniej dwóch lat w Związku Gmin 

Lubelszczyzny i na spotkaniach w OPOSIe mówimy, że ta polityka musi się zmienić. Powoli 

zaczynają rozumieć, że spalarnie są nieodzowne – pewne frakcje odpadów muszą być palone. 

 

Punkt 7 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 1800  Przewodnicząca Rady Gminy Ewa 

Nuszczyk zamknęła XVIII sesję Rady Gminy Wisznice.  

 

Prot. Natalia Sokołowska 


